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Předmět: Neplacené stáže v Evropské komisi 

Rozhodnutím o neplacených stážistech v delegacích ESVČ vytvořil evropský veřejný ochránce práv 
jasný precedens pro kvalitu stáží v institucích Evropské unie. Odpověď na písemnou otázku E-
004895/2017 dokládá, že počet neplacených stážistů v Komisi se zvyšuje, nicméně neuvádí celková 
čísla za jednotlivé roky, což by umožnilo lepší posouzení rozsahu problému. Vysoký počet 
neplacených stážistů v některých GŘ ukazuje na možné využívání mladých lidí jako levné pracovní 
síly. Mimoto v rozporu s tvrzením Komise, bývají interní stážisté některými GŘ aktivně najímáni. 

V návaznosti na písemnou otázku E-004895/2017 máme na Komisi další dotazy: 

Jaký byl celkové počet neplacených stážistů přijatých každým z GŘ Evropské komise v letech 2014, 
2015 a 2016? 

Souhlasí Komise s tím, že současný systém neplacených stáží, v rámci kterých je v některých GŘ 
počet stážistů velmi vysoký, je špatně nastavený a je třeba jej změnit? Podniká Komise tímto směrem 
nějaké kroky? 

Jakým způsobem zajistí Komise transparentní a spravedlivé výběrové řízení pro všechny své stážisty, 
jestliže některá generální ředitelství neplacené stážisty aktivně nabírají? 


